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Protokół nr 11/2019 

z posiedzenia wspólnego Komisji  

odbytego w dniu 3 czerwca 2019  roku 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego  

i Obszarów Wiejskich oraz członkowie  pozostałych Komisji Rady Miejskiej. 

Nieobecni radni – Michał Dopierała, Tomasz Szczepaniak, Elżbieta Wojciechowska 

 

Ponadto w posiedzeniu Komisji uczestniczyli: 

Burmistrz Borku Wlkp. – Marek Rożek, 

Sekretarz Gminy – Jolanta Chudzińska, 

Skarbnik Gminy – Mirosława Kozłowska, 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i ustalenie porządku obrad. 

2. Zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu za 2018 rok. 

3. Zaopiniowanie sprawozdania finansowego za 2018 rok. 

4. Zaopiniowanie informacji o stanie mienia komunalnego za 2018 rok. 

5. Zaopiniowanie materiałów na sesję.  

6. Wolne głosy i wnioski. 

7.   Zakończenie. 

 

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia i ustalenie porządku obrad. 

 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego i 

Obszarów Wiejskich – Radosław Andrzejak, przedstawił porządek obrad, który przyjęto bez 

zmian. 

 

Ad.2. Zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu za 2018 rok. 

Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2018 wraz 

z informacją o stanie mienia na dzień 31 grudnia 2018 roku oraz sprawozdanie finansowe 

zostało doręczone radnym wraz z materiałami na dzisiejszą sesję w ustawowym terminie, było 

również przedmiotem obrad Komisji Rady. 

 

Następnie Wiceprzewodniczący Rady – Romuald Gawroński przedstawił uchwałę Nr SO-

0954/ 4 /10/Ln/2019 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  
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z dnia 1 kwietnia 2019 roku w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Gminy Borek Wlkp. za 2018 rok wraz z informacją o stanie mienia jednostki samorządu 

terytorialnego i objaśnieniami. Opinia stanowi załącznik Nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

Po czym Przewodniczący Rady zarządził dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania budżetu za 

2018 rok w pierwszej kolejności poprosił Skarbnik Gminy o przedstawienie sprawozdania z 

wykonania budżetu za 2018 rok. 

 

 

Skarbnik Gminy przedstawiła wykonanie budżetu za 2018 r. 

 

Poinformowała, że budżet Gminy Borek Wlkp. na rok 2018 uchwalono 20 grudnia 2017 roku: 

- dochody 36.578.603,00 zł 

- wydatki  36.553.603,00 zł 

Po wprowadzonych zmianach uchwałami Rady Miejskiej i zarządzeniami Burmistrza na dzień 

31.12.2018r. 

- dochody wyniosły  35.830.409,47 zł 

- wydatki  wyniosły  36.723.844,92 zł 

Wydatki wykonano w wysokości 34.137.772,69 zł, co stanowi 92,96%. 

 

Następnie przedstawiła: 

- główne źródła dochodów, 

- główne wydatki, 

- ważniejsze wydatki majątkowe, 

- rozdysponowanie wolnych środków (nadwyżki budżetowej) za rok 2017 w kwocie    

918.435,45 zł, 

- stan zadłużenia Gminy na dzień 31.12.2018r. z tytułu kredytów i pożyczek wyniósł 

7.965.000,00 zł, 

z tytułu wierzytelności  (umowa forfaitingowa) 2.118.174,86 zł. Łączna kwota zadłużenia 

wynosi 10.083.174,86 zł, co stanowi 28,76% wykonanych dochodów. 

 

 

 

W tym temacie nikt z radnych nie miał uwag.  

 

Opinia Komisji: 

    1)  Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 5 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

1) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

    3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 9 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 
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Ad.3. Zaopiniowanie sprawozdania finansowego za 2018 rok. 

Skarbnik Gminy poinformowała, że bilans z wykonania budżetu jednostki – organu 

polega na ustaleniu wyniku finansowego. 

Jest to porównywanie osiągniętych w danym roku dochodów z poniesionymi wydatkami 

(metoda kasowa). 

Bilans składa się z aktywów i pasywów.  

Aktywa to środki pieniężne, pasywa to zaciągnięte i niespłacone kredyty i pożyczki oraz 

skumulowany wynik. 

Bilans zawsze musi się równoważyć, czyli aktywa muszą równoważyć się z pasywami. 

 

Ponadto Skarbnik Gminy przedstawiła sprawozdanie finansowe za 2018 rok obejmujące: 

1) bilans z wykonania budżetu Gminy Borek Wlkp. za 2018 rok; 

2)  bilans z wykonania budżetu jednostek samorządu terytorialnego – łączny bilans obejmujący 

dane wynikające z bilansów samorządowych jednostek budżetowych tj: 

- Urzędu Miejskiego w Borku Wlkp. 

- Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Borku Wlkp. 

- Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Zimnowodzie 

- Przedszkola Samorządowego „Pod Dębem w Karolewie” 

- Zespołu Szkół im. Powstańców Wlkp. w Borku Wlkp. 

- Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Borku Wlkp. 

- Zakładu Aktywności Zawodowej w Leonowie 

 

 

- łączny rachunek zysków i strat obejmujący dane wynikające z rachunków zysków i strat 

samorządowych jednostek budżetowych,  

- łączne zestawienie zmian w funduszu obejmującego dane wynikające z zestawień zmian  

w funduszach samorządowych jednostek budżetowych. 

 

Bilans jednostki budżetowej i samorządowego zakładu budżetowego to zestawienie aktywów 

i pasywów tej jednostki.  

Skarbnik Gminy przedstawiła aktywa obrotowe i zapasy, należności krótkoterminowe i inne 

środki pieniężne (ZFŚS, depozyty) oraz  pasywa tj. własne źródła finansowe czyli fundusze  

i obce źródła finansowe czyli zobowiązania. 

 

 

Skarbnik Gminy poinformowała, że w sprawozdaniu omówione zostały gdzie Gmina posiada 

udziały i na jaką kwotę, jest to kwota 16.170.000 zł, w następujących spółkach: 

1) Borecki Zakład Wodociągów i Kanalizacji  

2) Zakład Gospodarki Odpadami Komunalnymi w Jarocinie 

3) Samorządowy Fundusz Poręczeń Kredytowych 

4) BIOPAL 

W sprawozdaniu zostały także rozpisane kredyty w poszczególnych grupach. 

 

Zadania inwestycyjne rozpoczęte w danym roku, w trakcie realizacji na początku roku, które 

zadania były rozpoczęte w trakcie roku, zakończone w trakcie roku i jaki jest stan zadań do 

realizacji, czyli inwestycje rozpoczęte, które stanowią kwotę 244.340,80 zł. 

 

Skarbnik przedstawiła rachunek zysków i strat. Przedstawione zostały wszystkie rodzaje 

przychodów i kosztów związanych z ich uzyskaniem oraz wynik finansowy w roku 2018. 

Skarbnik omówiła zestawienie zmian w funduszu jednostki tj. jego zwiększenia  

i zmniejszenia. 
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Uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

    1)  Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 5 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

2) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

    3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 9 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

 

 

Ad.4. Zaopiniowanie informacji o stanie mienia komunalnego za 2018 rok. 

Skarbnik Gminy przedstawiła informację o stanie mienia komunalnego. Poinformowała, że 

wartość mienia komunalnego stanowiącego własność Gminy Borek Wlkp. na początek roku 

2018 stanowiła wartość 75.362.774,31 zł. Mienie zwiększyło się o kwotę 2.311.124,84 zł, 

natomiast zmniejszyło się o kwotę 337.147,35 zł, po zmianach stan mienia wynosi 

77.336.751,80 zł 

 

Następnie Skarbnik Gminy omówiła poszczególne grupy środków trwałych, przyczyny ich 

zwiększenia i zmniejszenia: 

1) nieruchomości gruntowe, 

2) budynki i lokale, 

3) obiekty inżynierii lądowej i wodnej, 

4) kotły i maszyny energetyczne, 

5) maszyny, urządzenia i aparaty ogólnego zastosowania, 

6) urządzenia techniczne,  

7) środki transportu, 

8) narzędzia, przyrządy, ruchomości i wyposażenie, 

9) wartości niematerialne i prawne, 

10) wartość udziałów w spółkach, których udziałowcem  jest Gmina Borek Wlkp.  

 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Opinia Komisji: 

    1)  Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 5 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

3) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 
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    3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 9 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

 

 

Ad. 5. Zaopiniowanie materiałów na sesję. 

 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia statutów sołectw Gminy Borek Wlkp. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Inspektor Urzędu Miejskiego – Wiesława 

Wójcik. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

    1)  Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 5 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

2) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

    3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 9 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

 

2) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej położonej w Wycisłowie 

Uzasadnienie do projektu przedstawił Burmistrz. 

 

Radna Magdalena Przybylak zapytała, czy działki będą sprzedawane łącznie. 

Burmistrz wyjaśnił, że będzie ogłoszony przetarg na poszczególne działki oddzielnie. 

Rzeczoznawca określi wartość poszczególnych działek. 

 

Innych uwag nie zgłoszono. 

Opinia Komisji: 

    1)  Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 5 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

3) Rewizyjna 
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Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

    3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 9 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

 

2) Ustalenia sieci publicznych przedszkoli prowadzonych przez Gminę Borek Wlkp. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Burmistrz. 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

    1)  Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 5 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

3) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

    3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 9 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

 

4)  ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Borek Wlkp. oraz określenie granic ich obwodów 

 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Burmistrz. 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

    1)  Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 5 członków Komisji, nikt nie był przeciwny 1 

radny wstrzymał się od głosowania 

2) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania,  nieobecny radny Michał Dopierała 

    3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 
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Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 9 członków Komisji, nikt nie był przeciwny, nikt 

nie  wstrzymał się od głosowania. 

 

 

5) zmiany uchwały Rady Miejskiej Borku Wlkp. w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno- 

Przedszkolnego w Borku Wlkp. 

 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Burmistrz. 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

    1)  Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 5członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

2) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania,  nieobecny radny Michał Dopierała 

    3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 9 członków Komisji, nikt nie był przeciwny, nikt 

nie  wstrzymał się od głosowania. 

 

6) zmian budżetu i w budżecie na rok 2019 

 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy – Mirosława Kozłowska. 

Uwag nie zgłoszono. 

    1)  Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 5 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

2) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania,   

    3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 9 członków Komisji, nikt nie był przeciwny,  

nikt nie  wstrzymał się od głosowania. 
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7) określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego  

 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła pracownik MGOPS w Borku Wlkp. – Danuta 

Frąckowiak. 

Uwag nie zgłoszono. 

Opinia Komisji: 

    1)  Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 5 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

2) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

    3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 9 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

 

Ad.6. Wolne głosy i wnioski. 

Burmistrz poinformował radnych, że wcześniejsze uzgodnienia w zakresie modernizacji 

dróg powiatowych na terenie gminy Borek Wlkp. nie są realizowane. Powiat podjął decyzję o 

dalszej budowie ścieżki pieszo rowerowej do ogródków działkowych w kierunku Jeżewa i na 

to zadanie przeznacza 300 tys. zł. 

Burmistrz uważa, że priorytetem dla Gminy Borek Wlkp. jest modernizacja dróg do 

Bruczkowa i Siedmiorogowa I. 

 

Radny Romuald Gawroński uważa, że należy porozmawiać z radnymi powiatowymi  

i przedstawić im nasze zdanie. 

 

Radny Damian Florczyk poinformował, że całkowicie popiera stanowisko Burmistrza, może 

inne gminy też  to zobaczą i przestaną dofinansowywać zadania powiatowe. Radny uważa, że 

budowa ścieżki do ogródków działkowych jest absurdem. Ponadto radny dodał, że gmina ma 

swoje zadania i je realizuje.  

Następnie radny Damian Florczyk zapytał na jakim etapie są uzgodnienia w Koszkowie dot. 

gruntu sołeckiego. 

 

Przewodniczący Rady  wyjaśnił, że trwają negocjacje, sołectwo ma znaleźć sobie grunt z 

przeznaczeniem na zamontowanie przyrządów do fitness, ponadto Przewodniczący Rady  
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zaproponował  zorganizowanie roboczego spotkania radnych Rady Miejskiej Borku Wlkp.  

z radnymi Powiatu Gostyń. 

 

Ad.7. Zakończenie. 

Wobec realizacji porządku obrad oraz braku innych głosów Przewodniczący komisji Finansów, 

rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich- Radosław Andrzejak zakończył posiedzenie. 

 

 

Protokołowała 

 

Wiesława Wójcik 

Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

 

Radosław Andrzejak 

 


